
 

Projekt „Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje“ je spolufinancován Evropskou unií. 

 

   

 

Zápis ze 7. jednání pracovní skupiny Vzdělávání při RSK KHK 

 

Datum a místo konání:  

24. ledna 2017, od 13:00 hod., zasedací místnost P1.906 (Albrechta z Valdštejna), Krajský úřad 

Královéhradeckého kraje, Pivovarské náměstí 1245, Hradec Králové 

 

Přítomni: celkem (viz příloha - prezenční listina) 

 

Program zasedání: 

1. Úvodní slovo a aktuální informace sekretariátu RSK 

2. Aktualizace Souhrnného rámce pro investice do infrastruktury KAP KHK 

3. Aktuální informace k realizaci projektu KAP a přípravě projektu I-KAP  

4. Místní akční plány rozvoje vzdělávání v KHK, platforma MAP 

5. Podpora vzdělávání v rámci integrovaných nástrojů ITI a informace zprostředkujícího 

subjektu ITI k výzvám IROP 2.4 

6. Informace o projektu “Lidské tělo – dokonalý stroj?“ 

7. Podpora vzdělávání v rámci CLLD 

8. Závěr 

1. Úvod a aktuální informace sekretariátu RSK 

Ing. Ladislav Mlejnek, zástupce CIRI a sekretariátu RSK KHK, přivítal všechny přítomné účastníky a 

zahájil 7. jednání pracovní skupiny Vzdělávání (dále PS).  

Ing. Mlejnek informoval přítomné členy PS o dílčích aktivitách, které se v rámci RSK KHK udály od 

posledního jednání PS v prosinci 2016. Klíčovou informací bylo schválení Krajského akčního plánu 

vzdělávání Královéhradeckého kraje Regionální stálou konferencí KHK dne 16. ledna 2017. Dále byly 

zmíněny informace týkající se zrušení plánovaných výzev IROP pro rok 2017 zaměřených na investice 

do základních a středních škol, podmínky aktualizace souhrnného rámce pro investice do 

infrastruktury KAP, plánovaných výzev na šablony pro mateřské, základní a střední školy a výzev 

zaměřených na střediska volného času, školní družiny a školní kluby.  Ing. Mlejnek také zmínil, že 

Řídící orgán IROP i OP VVV se zabývá problematikou podpory speciálních škol. V současné době 

probíhají jednání se zástupci Evropské komise o možnostech podpory speciálních škol. Dále byla 

uvedena informace o připravovaném národním dotačním programu na MŠMT zaměřeném na rozvoj 

infrastruktury vzdělávacích institucí. Ing. Mlejnek upozornil, že projekty, které budou zahrnuty v MAP 

nebo KAP, mohou být při hodnocení bodově zvýhodněny. 

2. Aktualizace Souhrnného rámce pro investice do infrastruktury KAP KHK 

Mgr. Pavel Kavalír, Krajský úřad KHK, Odbor regionálního rozvoje, grantů a dotací informoval 

přítomné o procesu aktualizace Souhrnného rámce pro investice do infrastruktury KAP KHK (dále 

Rámec). Zástupci KAP týmu mapovali projektové záměry pro aktualizaci Rámce od června 2016. 
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Podmínkou pro zařazení do aktualizovaného Rámce byl předpoklad předložení projektu do výzvy číslo 

56 a 57 IROP – Infrastruktura pro zájmové, neformální a celoživotní vzdělávání. Mgr. Kavalír 

představil všechny projektové záměry, které byly předloženy k zařazení do aktualizovaného Rámce. 

Za zřizovatele Královéhradecký kraj byl vznesen požadavek o zařazení sedmi projektových záměrů. Po 

posouzení bylo pět záměrů doporučeno k zařazení a dva nedoporučeny z důvodů nesplnění věcného 

a časového hlediska výzev číslo 56 a 57 IROP.  

Doporučené záměry předložené Královéhradeckým krajem: 

Předkladatel záměru Název projektu 

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště, 
Hradec Králové, Vocelova 1338 

Vybudování učeben pro zájmové a celoživotní 
vzdělávání - jazykové, digitální vzdělávání a vybavení 
pracoviště řemeslných oborů 

Střední škola oděvní, služeb a ekonomiky, Červený 
Kostelec, 17. listopadu 1197, 549 41 Červený Kostelec 

Celoživotní technické, řemeslné a ICT vzdělávání 

Střední odborná škola veterinární, Hradec Králové - 
Kukleny, Pražská 68 

Rekonstrukce dílny pro včelařský kroužek 

Střední škola informatiky a služeb, Dvůr Králové nad 
Labem, Elišky Krásnohorské 2069 

Kroužek multimediální tvorby 

Gymnázium, Vrchlabí, Komenského 586 Volnočasové aktivity pro žáky ZŠ a SŠ v ORP Vrchlabí 

Za ostatní subjekty byly předloženy celkem tři projektové záměry: 

Předkladatel záměru Název projektu 

ACADEMIA MERCURII soukromá střední škola, s. r. o. Studovna a knihovna pro žáky 

SMAR HK, s. r. o. Věda v pohybu 

Městské gymnázium a střední odborná škola Úpice Revitalizace školního dvora 

 

Diskuze: 

PhDr. Karel Vít, Ph.D., vedoucí Odboru strategického plánování a projektového řízení Magistrátu 

města Hradec Králové vyjádřil stanovisko Statutárního města Hradec Králové. Zástupce Města Hradec 

Králové v RSK KHK nepodpoří zařazení projektu společnosti SMAR HK s.r.o. do aktualizovaného 

Rámce. Pan Vít ve svém vyjádření uvedl několik důvodů. Projekt se Městu Hradec Králové jeví jako 

duplicitní k projektu “Lidské tělo – dokonalý stroj?“. Pan Vít sdělil, že mají pouze základní informace o 

projektu, na základě, kterých se jeví, že projekty jsou zaměřeny na stejnou cílovou skupinu, mají 

podobné cíle a liší se pouze věcným zaměřením. Projekt Města Hradec Králové je zaměřen na lidské 

tělo, projekt společnosti SMAR HK na obnovitelné zdroje. Za důležitý aspekt, proč projekt nezařadit, 

je považována skutečnost, že společnost SMAR HK s.r.o. chce projekt předložit do Výzvy č. 56 
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Infrastruktura pro zájmové, neformální a celoživotní vzdělávání, která bude ukončena v dubnu 2017. 

Statutární město Hradec Králové do této výzvy jít nemůže, protože projekt polytechnické dílny 

„Lidské tělo-dokonalý stroj?“ je klíčovým projektem ITI Hradecko-pardubické aglomerace, kde výzvy 

zatím vyhlášeny nejsou. Město toto vnímá jako svou nevýhodu. PhDr. Karel Vít, Ph.D. uvedl, že 

společnosti SMAR HK, s.r.o. bylo nabídnuto, aby svůj projekt realizovala v objektu, kde bude 

vybudována polytechnická dílna. Společnost tuto nabídku neakceptovala. 

V rámci diskuze se objevilo několik dílčích připomínek k předloženému projektu, např. že pracovní 

skupina nedostala podrobné informace o projektovém záměru; v regionu mohou vznikat nové 

aktivity, je potřeba však mít podrobnější informace, na základě kterých lze projekt reálně posoudit; že 

předkladatel projektu není vzdělávací institucí; a že předkladatel by měl svůj záměr koordinovat a 

konzultovat s dalšími záměry např. projekt Muzea východních Čech. Naopak zástupce za soukromé 

školy hodnotil projektový záměr spol. SMAR pozitivně a vyzdvihl jeho plusy, mj. např. že se zaměřuje 

na zájmové vzdělávání ve venkovním prostoru oproti ostatním záměrům. 

Zástupce RSK KHK Bc. Daniel Všetečka, MSc., RIS 3 manažer, vznesl dotaz, jaká jsou kritéria pro 

zařazení projektu do aktualizovaného Rámce. Mgr. Kavalír sdělil, že s ohledem na zrušení letošních 

plánovaných výzev IROP ze strany MMR, jsou k zařazení do aktualizovaného Souhrnného rámce pro 

investice do infrastruktury škol v rámci KAP KHK předloženy záměry, které splňují následující 

podmínky: 

1. soulad s podmínkami IROP – konkrétně předpoklad předložení záměru do výzev číslo 56 nebo 57  

2. soulad s některou z priorit Krajského akčního plánu Královéhradeckého kraje 

Tyto podmínky projektový záměr Věda v pohybu společnosti SMAR splňuje. 

Na základě společné debaty se pracovní skupina usnesla, že zaujme stanovisko, ke každému projektu.  

Pracovní skupina Vzdělávání projednala návrh aktualizovaného Souhrnného rámce pro investice do 

infrastruktury KAP KHK a doporučuje Regionální stálé konferenci KHK jeho schválení takto: 

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště, Hradec Králové projekt zařadit 

Střední škola oděvní, služeb a ekonomiky, Červený Kostelec projekt zařadit 

Střední odborná škola veterinární, Hradec Králové  projekt zařadit 

Střední škola informatiky a služeb, Dvůr Králové nad Labem projekt zařadit 

Gymnázium Vrchlabí, Komenského 586 projekt zařadit 

ACADEMIA MERCURII soukromá střední škola, s. r. o. projekt zařadit 

SMAR HK, s. r. o.  projekt nezařadit 

Městské gymnázium a střední odborná škola Úpice projekt nezařadit 

Projektové fiše jsou přílohou zápisu. 

3. Aktuální informace k realizaci projektu KAP a přípravě projektu I-KAP 

Mgr. Pavel Kavalír upřesnil informaci o schválení Krajského akčního plánu vzdělávání KHK, který bude 

prostřednictvím sekretariátu RSK KHK zaslán na MŠMT. Tým KAP KHK předpokládá realizaci mnoha 
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dílčích aktivit – tematická setkávání s řediteli vzdělávacích institucí, s pedagogy, diskuzní fóra nad 

tématy specifikovanými v KAP KHK apod. Krajský úřad KHK také zvažuje přípravu projektu 

zaměřeného na implementaci KAP KHK. Jednalo by se o podpůrný projekt pro naplňování cílů KAP.   

4. Místní akční plány rozvoje vzdělávání v KHK a platforma MAP   

 

Paní Jana Kuthanová informovala o působení platformy MAP, na které se setkávají jednotliví tvůrci 

místních akčních plánů v Královéhradeckém kraji. Zástupci MAP si vzájemně sdílejí informace, 

projednávají společné problémy, informují se o příkladech dobré praxe a pořádají společné aktivity.  

 

5. Podpora vzdělávání v rámci integrovaných nástrojů ITI Hradecko-pardubická aglomerace a 

informace zprostředkujícího subjektu ITI k výzvám IROP 2.4 

Pan Kořínek informoval o aktuální situaci řízení ITI. Přítomným účastníkům PS byly poskytnuty 

informace o vazbě ITI na OP IROP a OP VVV, v jaké fázi jsou podpisy veřejnoprávních smluv s Řídícím 

orgánem IROP a OP VVV. Smlouva s ŘO IROP byla podepsána v loňském roce a již se připravuje 

vyhlášení prvních výzev.  Smlouva s MŠMT (ŘO OP VVV) je stále v jednání a k podpisu pravděpodobně 

dojde v únoru 2017.  

Diskuse:  

Paní Jana Kuthanová, MAS Hradecký venkov vznesla dotaz k nastavenému kritériu minimální počet 

návštěv CPD1, kdo toto kritérium nastavil (tento dotaz byl vznesen již na minulé PS 12.12.2016, proto 

byl přizván na toto jednání zástupce ZS ITI). Ing. Ondřej Nečas, zástupce Zprostředkujícího subjektu 

ITI Hradecko-pardubické aglomerace informoval, že kritéria byla projednána na Monitorovacím 

výboru, s ŘO IROP a posuzována také Evropskou komisí. Mgr. Naděžda Machková Prajzová, ředitelka 

Muzea východních Čech, se následně dotázala, jaký je důvod nastavení tohoto kritéria. Zástupci 

zprostředkujícího subjektu sdělili, že kritéria jsou takto nastavena, aby aktivity/subjekty podpořené 

v rámci ITI se vzájemně doplňovaly a spolupracovaly. Paní Jana Kuthanová se dále dotázala, jak bude 

škola naplňovat kritérium minimálního počtu návštěv, když projekt zrealizuje v roce 2018, ale 

polytechnická dílna nebude v provozu. Koordinátor ITI – hradecká část aglomerace Ing. Tomáš 

                                                           
1 Ve výpočtu minimálního počtu návštěv CPD žadatelem v rámci realizovaného projektu jsou zohledněny dva 
požadavky: 
1. Požadovaná výše dotace z EU – Ekvivalentem k požadované dotaci z EU uvedené  
v projektovém záměru ve výši 200 000,- Kč je 1 návštěva daného subjektu CPD za rok (např. pro projekt s dotací 
z EU ve výši 2 200 000,- Kč se jedná o 11 návštěv CPD ročně). 
2. Počet tříd 2. stupně ZŠ – Minimální požadovaný počet návštěv na jednu třídu 2. stupně žadatele jsou 2 
návštěvy ročně (např. pro ZŠ s 10 třídami 2. stupně představuje tento požadavek v souhrnu 20 návštěv/rok). 
Při stanovení minimálního počtu návštěv v rámci projektu jsou posuzovány oba požadavky a bude použito to 
hledisko, u kterého vyjde počet návštěv nižší, přičemž platí, že minimální rozsah spolupráce je 10 návštěv za rok 
(ve výše uvedeném případě se tedy jedná o 11 návštěv ročně).  
1 návštěva = obsazení 1 učebny CPD na libovolný počet hodin v daném dnu. 
Toto bude uvedeno ve výzvě nositele a ZS ITI. 
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Kořínek odpověděl, že toto kritérium budou naplňovat až v momentě, kdy polytechnická dílna zahájí 

svůj provoz, tedy v době udržitelnosti daného projektu školy. 

6. Informace o projektu “Lidské tělo – dokonalý stroj?“ 

Na minulém jednání PS 12.12.2016 bylo požádáno, aby zástupce města HK představil aktuální stav 

tohoto projektového záměru. Zástupce Statutárního města Hradec Králové PhDr. Karel Vít, Ph.D. 

informoval členy pracovní skupiny o postupu prací na přípravě projektu „Lidské tělo – dokonalý 

stroj?“. V současné době si je zadáno zpracování ekonomického modelu, byla poskytnuta informace o 

naplánovaném harmonogramu a věcném zaměření centra.  PhDr. Karel Vít, Ph.D. také informoval 

členy PS, že projektový záměr bude předložen orgánům Statutárního města Hradec Králové ke 

schválení a bude zadána studie provozního modelu. 

Diskuze: 

Z pléna byl vznesen dotaz, zda mezi cílovou skupinu, která bude využívat nabízené služby 

polytechnické dílny, patří také veřejnost. PhDr. Karel Vít, Ph.D. odpověděl, že časová dotace pro 

veřejnost je 15 %. 

Dále byl vznesen dotaz, jaký je rozdíl mezi biologickými laboratořemi, které jsou plánovány v projektu 

Muzea východních Čech a připravovaným projektem polytechnické dílny v Hradci Králové. Zástupce 

Zprostředkujícího subjektu ITI odpověděl, že se při určení strategické polytechnické dílny vycházelo 

z tvorby Strategie ITI, zejména z pokladů z mapování absorpční kapacity.   

Mgr. Pavel Kavalír se zeptal, kdy Statutární město Hradec Králové plánuje schválit realizaci projektu 

polytechnické dílny na úrovni vedení města. PhDr. Karel Vít, PhD. odpověděl, že termín projednání ve 

vedení města je nejpozději duben 2017.  

7. Podpora vzdělávání v rámci CLLD 

Paní Jana Kuthanová, MAS Hradecký venkov, informovala o průběhu schvalovacího procesu strategií 

CLLD KHK. ŘO IROP bylo za Královéhradecký kraj předloženo 15 strategií. V současné době jsou čtyři 

strategie vyhodnoceny – MAS Pohoda venkov, MAS Společná Cidlina, MAS Hradecký venkov a MAS 

Broumovsko. Výzvy v rámci IROP by měly být vyhlášeny v druhé polovině roku 2017. OP 

Zaměstnanost již vyhlásil první výzvy na podporu projektů CLLD, které jsou zaměřeny na prorodinná 

opatření a sociální služby. Pracovníci MAS pomáhají školám v regionech s přípravou projektů do 

šablon OP VVV. 

Diskuze: 

Mgr. Pavel Kavalír a Jana Kuthanová za nositele MAP se dohodli na pravidelné účasti zástupce KAP 

týmu na společných setkání platformy MAP. Organizátoři setkání budou pravidelně zástupcům KAP 

týmu posílat pozvánky.  
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8. Závěr  

Jednání pracovní skupiny bylo ukončeno Ing. Ladislavem Mlejnkem v 15:15. Termín příštího jednání 

nebyl stanoven.  

Přílohy zápisu: 

Prezenční listina 

Veškeré prezentace a podklady ze 7. jednání pracovní skupiny Vzdělávání RSK KHK jsou uveřejněny 

na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/psrsk.html. 

 

Zápis vyhotovila:  Mgr. Jana Hanušová 

 

V Hradci Králové, dne 26. 1. 2017 

 

 

 

 

http://www.cirihk.cz/psrsk.html

